
Tølløse Lokalforum – Referat af Bestyrelsesmøde d. 30.10.2025

Deltagere: Kjeld Sørensen, Rikke Weibel, Majbritt Svarre Larsen, Bo Palsby, Rikke Bro, Jakob Dam Neperus og Bjarke Skovmand Palsby.

1. Godkendelse af referater fra hhv. generalforsamling og konstituerende bestyrelsesmøde d. 2. oktober 2025.

Generalforsamlingsreferatet godkendt og underskrevet. Referatet fra konstituerende møde godkendt. Begge referater uploades til hjemmesiden. AKTION: Kjeld.

2. Opsamling og drøftelse af generalforsamling.

Vi vil forsøge at gøre mere opmærksom på Lokalforums eksistens og -berettigelse. Brede budskabet ud via SO-ME. AKTION: alle.

Ny møderække begrænses til 5 møder inkl. dags dato: 20/1, 19/3, 28/5 og 10/9. Generalforsamling 22/10. Alle møder afholdes i No1.

3. Status på regnskab.

Kjeld forelagde regnskabet som det ser ud dags dato.

4. Bytorvet.

I budgetaftalen besluttes det at Erhvervsstyrelsens pulje om "fornyelse af bymidte" skal ansøges, mod at vi lokal rejser 200.000 kr.

Der er nu lavet et overslag til budget for projektet, som skal sendes med ansøgningen. Det er godkendt af Holbæk kommune. I det budget skal vi dog lokalt dække gavemomsen på de 17,5%, som Holbæk kommune skal betale for de 200.000, som skal findes lokalt. Det betyder at vi lokalt skal finde 242.424 kr.

Vi tænker at det vil være muligt at finde disse midler inden deadline d. 31/12 2028. Der er frem til nu fundet 100.000kr- hvoraf vi har doneret 75.000, at de anlægsmidler vi skal have brugt inden udgangen af 2026.

Derudover er der mange fonde der kan søges, f.eks Nordea fonden og LAG-midler kan være interessant. Lokalbefolkningen kan også opfordres til at donere.

Bestyrelsen godkender at skulle finde 242.424 lokalt, hvis Erhvervsstyrelsen godkender Holbæk kommunes ansøgning.

5. Drøftelse om forventninger til arbejdet i Lokalforums bestyrelse i det kommende år.

Hver især havde vi mange visioner for det kommende års arbejde i Lokalforum. Vi ønsker at forbedre vores kommunikation udadtil. Både lokale projekter og politiske aspekter skal inddrages. Vi vil have fokus på at samarbejde med kommunen på at få iværksat projektet med renoveringen af fortove Tølløsevej fra budgetaftalen.

6. SN-klumme i december. Hvem skriver, og om hvad?

"Det er fedt at være med i Lokalforum når tingene lykkes." AKTION: Bo, Bjarke og Rikke stikker hovederne sammen. Evt. gøre opmærksom på at vi søger to suppleanter.

7. Vælgermøde d. 12. november 2025, klokken 19 til 21.

Flemming Sommer har sammen med Rikke W planlagt dagen. Vi hjælper på dagen

Der er information om vælgermødet i de lokale butikker der vil have det. Derudover er det sat på FB og kommer i div. Grupper op til mødet.

8. Julebelysning d. 28. november 2025.

Der er styr på træet, vi forsøger at skaffe fakler til marchen. Afsluttes ved hallen, hvor café Pause serverer mad, mod betaling. Majbritt er sammen med Helle og Sigen tovholder, og skriver efter hjælp. Julebelysningen fra Erhvervsfællesskabet placeres flere steder end sidste år.

9. Hjemmesiden, hvordan skal vi bruge den fremadrettet?

Vi beslutter at vi ønsker at arbejde med vores hjemmeside, da den trænger til opdatering. Vi har de seneste år kun lagt referater og GF-materiale derind. Vi ønsker den skal være et sted hvor man kan finde information om det arbejde der laves nu og i større omfang være aktuel for Tølløse borgere at orientere sig på.

Bjarke vil gerne stå for en større renovering af hjemmesiden efter januar. AKTION: Rikke B og Bjarke taler med Claus.

10. Status fra Trafikgruppen.

Bo orienterede om mødet med Andreas Willer Jørgensen (AWJ), som afholdtes d. 30/9. Vi kom godt omkring vores ønsker til trafiksikkerhedsforbedringer overfor AWJ, som var ganske lydhør. Dog kunne han ikke love konkrete tiltag, men opfordrede os til at arbejde mere med det politiske lag i kommunen. Det har vi så rig mulighed for søndag d. 2/10, hvor Karina Lyneborg (A) har inviteret på gåtur i byen under overskriften "trafik i børnehøjde." Vi holder et møde i gruppen efterfølgende, AKTION: Bo. Seneste nyt er at "Udvalget for Plan, Bolig og Lokal Udvikling" holder møde d. 5/11, hvor der skal træffes beslutning om hvilke vejstrækninger der skal reguleres efter den nyligt oprettede "hastighedsmodel."

11. Sound Boks.

Majbritt orienterede om mulighederne med en soundboks (eller to). AKTION: Majbritt indhenter tilbud fra Musikhandelen. Bestyrelsen bevilliger op til 10.000 kroner til projektet.

12. Status på Tølløse bys 150 års jubilæum.

Fredag d. 31/10 bliver der plantet en 150-års rødbøg på Fælled. Sidste skud på jubilæumsåret bliver afholdt d. 31/12 med et kæmpe festfyrværkeri. Halloween marchen og julebelysningstændingen hører også med til fejringen af året.

13. Udvikling af rekreative områder i den nordlige del af Nederskov.

Majbritt vil samarbejde med Benedicte Dyekjær om udviklingen af området. Majbritt tager kontakt til Benedicte om processen.

14. Drøftelse af udsatte punkter.

Kjeld og Bo genoptager arbejdet med vedtægtsændringer. Forsøger at komme frem til oplæg til næste bestyrelsesmøde. AKTION: Bo og Kjeld.

Vi drøfter tilflyttersammenkomst på mødet i marts. AKTION: Rikke B.

I budgetaftalen vil udvalgene gerne ud til de forskellige Lokalområder. Vi vil gerne benytte os af denne mulighed. Det skal på som et punkt til Januar. AKTION: Rikke B.

15. Eventuelt.

Kjeld snakker med Fællesskab No1 om den ubrugte trailer skal sælges, et eventuelt provenu kunne så bruge til flagalléen.

Affaldsindsamlingen "Ren By" afholdes søndag d. 19/4.

Majbritt spørger om vi må smide frø på det nu nøgne stykke jord nord for "hanken."

Diskussion om den dårligt vedligeholdte sti rundt om plejehjemssøen. Vi kan eventuelt samle større opbakning til at kræve FORS' indgriben. AKTION: Rikke W

Referat v. Bo Palsby.